WRITING An article: UNIT 7

أولا: حدد قضيتك State your issue

ثم اتيع الخطوات التالية

Introduction

(المقدمة)

Clearly define what your article is about. You could:

:حدد بوضوح موضوع مقالتك. يمكنك أن

- · address your readers directly,
- خاطب قراءك بشكل مباشر، •
- give a surprising fact or statistic,
- قدم حقيقة أو إحصائية مفاجئة، •
- tell a personal anecdote,
- احكِ قصة شخصية قصيرة، •
- ask a rhetorical question.
- اطرح سؤالاً بلاغيًا الطرح

Main paragraphs

الفقرات الرئيسية

- Each paragraph should have a clear topic.
- .يجب أن يكون لكل فقرة موضوع واضح
- Use an informal, chatty style throughout.
- استخدم أسلوبًا غير رسمي ودودًا طوال المقال •
- Use informal punctuation, e.g. exclamation marks.
- الستخدم علامات ترقيم غير رسمية، مثل علامات التعجب •

Paragraph 1

(الفقرة الأولى)

Don't forget to state a topic.

(لا تنسَ تحديد موضوعك)

Paragraph 2

(الفقرة الثانية)

State your topic.

(حدد موضوعك)

Paragraph 3

(الفقرة الثالثة)

State your topic.

(حدد موضوعك)

Conclusion

(الخاتمة)

Leave your readers with something to think about!

(الترك قرّاءك مع فكرة تدعو للتأمّل)

Return to the main idea from the introduction; leave the reader with something to think about. You could:

عد إلى الفكرة الرئيسية من المقدمة؛ واترك القارئ مع شيء ليفكر فيه. يمكنك أن

- repeat the words from the title,
- كرر كلمات من العنوان، •
- make a suggestion,
- قدم اقتراحًا، •
- give a personal opinion,
- عبّر عن رأيك الشخصي، •
- ask a thought-provoking question.
- اطرح سؤالاً يثير التفكير •

نموذج تطبيقي حسب الخطوات

المقدمة Introduction

Hey you! Yes, you with the shopping bag! Did you know that one plastic bag can survive longer than your great-great-grandchildren? Shocking, right? Well, this article is all about the truth behind plastic pollution and what we can do to stop it.

مرحبًا بك! نعم، أنتَ من يحمل حقيبة التسوق! هل تعلم أن كيسًا بلاستيكيًا واحدًا قد يعيش أكثر من أحفادك من الجيل الرابع؟ صادم، أليس كذلك؟ حسنًا، هذه المقالة تدور حول الحقيقة المرعبة وراء تلوث البلاستيك وما يمكننا فعله لإيقافه.

الفقرة الرئيسية 1 / Main Paragraph 1

Let's face it — plastic is everywhere! In oceans, streets, and even in animals' stomachs. Sea turtles think bags are jellyfish. Cute? Not really. It kills them. That's why plastic is more dangerous than it seems.

لنكن صادقين — البلاستيك في كل مكان! في المحيطات، والشوارع، وحتى في بطون الحيوانات. السلاحف البحرية تظن أن الأكياس قناديل بحر. لطيف؟ ليس حقًا. بل هذا يقتلها. لهذا السبب، فالبلاستيك أخطر مما يبدو.

الفقرة الرئيسية 2 / Main Paragraph 2

Now you might be thinking, "But I'm just one person!" Well, guess what? One person refusing a bag = hundreds saved a year. Imagine a whole school doing it! You don't need to be a superhero — just carry a cloth bag. Easy, right?

قد تفكر الأن: "لكنني شخص واحد فقط!" حسنًا، خمن ماذا؟ شخص واحد يرفض استخدام كيس = مئات الأكياس يتم توفيرها في السنة. تخيل مدرسة كاملة تفعل ذلك! لست بحاجة لأن تكون بطلًا خارقًا — فقط احمل حقيبة قماشية. سهل، أليس كذلك؟

Main Paragraph 3 / 3 الفقرة الرئيسية

Some countries are already saying goodbye to plastic — Rwanda, Bangladesh, even parts of Europe! So what's stopping us? If they can do it, we can too. It just takes a little willpower... and a lot less plastic!

بعض الدول تقول وداعًا للبلاستيك — رواندا، بنغلاديش، وحتى أجزاء من أوروبا! فما الذي يمنعنا؟ إذا استطاعوا، فنحن نستطيع أيضًا. كل ما يتطلبه الأمر هو قليل من الإرادة... والكثير من تقليل البلاستيك!

الخاتمة / Conclusion

Can one plastic bag ruin our planet? Maybe not by itself... but millions of them sure can! The good news? One smart choice at a time can reverse the damage. What will *you* choose next time you shop?

هل يمكن لكيس بلاستيكي واحد أن يدمّر كوكبنا؟ ربما ليس بمفرده... لكن ملايين الأكياس بالتأكيد يمكنها ذلك! الخبر السار؟ كل قرار ذكي صغير يمكن أن يُصلح بعض الضرر. فماذا ستختار في المرة القادمة التي تتسوق فيها؟

Plastic Panic: Can one plastic bag Ruin Our Planet?

Hey you! Yes, you with the shopping bag! Did you know that one plastic bag can survive longer than your great-great-grandchildren? Shocking, right? Well, this article is all about the truth behind plastic pollution and what we can do to stop it. Let's face it — plastic is *everywhere*! In oceans, streets, and even in animals' stomachs. Sea turtles think bags are jellyfish. Cute? Not really. It kills them. Every year, more than 100,000 marine animals die because of plastic waste. And here's the scary part: scientists estimate that by 2050, there will be more plastic in the ocean than fish by weight!

You might be thinking, "But I'm just one person!" Well, guess what? One person refusing a bag = hundreds saved a year. Imagine a whole school doing it! You don't need to be a superhero, just carry a cloth bag. Easy, right?! And it works. In **Kenya**, for example, the government banned plastic bags in 2017. The result? Cleaner streets, healthier animals, and people actually getting fined or even jailed for using plastic bags. Sounds tough? Maybe. But it works.

Some countries are already saying goodbye to plastic — Rwanda, Bangladesh, and even parts of Europe! And look at Canada: they plan to eliminate harmful single-use plastics like bags, straws, and cutlery. So, what's stopping us? If they can do it, we can too. It just takes a little willpower... and a lot less plastic!

Can one plastic bag ruin our planet? Maybe not by itself... but millions of them sure can! The good news? One smart choice at a time can reverse the damage. So, what will *you* choose next time you shop?

Keep It Clean: Why We All Must Care About Picnic Spots!

Have you ever been to a picnic spot and felt disappointed by the mess left behind? It's frustrating, right? Public picnic areas are fantastic places to relax and have fun, but they only stay great if we all pitch in to keep them clean. So, why is it *our* responsibility to care about cleanliness there?

First off, leaving rubbish around doesn't just spoil the view—it harms animals and pollutes the environment. Imagine a bird getting tangled in plastic or rubbish choking plants! Yuck! When we clean up after ourselves, we protect the nature we love.

Next, think about other people who want to enjoy these spaces. Nobody wants to sit next to a pile of trash. If we all do our part, picnic spots remain welcoming and enjoyable for everyone. Plus, it makes the park workers' jobs easier—they can spend more time making the place better instead of cleaning up the mess!

So, what can we do? Always take your rubbish with you or use the bins provided. Encourage friends and family to do the same. It's simple but makes a huge difference!

In the end, keeping picnic areas clean is something we all can do—and must do! Next time you visit your favourite spot, remember: Keep it clean, keep it green! What will you do to help next time?

حافظ على النظافة: لماذا تقع علينا جميعًا مسؤولية الاهتمام بأماكن النزهات؟

هل سبق وأن زرت مكانًا للنزهة وشعرت بالإحباط بسبب الفوضى والقمامة التي تركها الآخرون؟ مزعج، أليس كذلك؟ تُعتبر أماكن النزهات العامة أماكن رائعة للاسترخاء وقضاء وقت ممتع، لكنها تبقى جميلة فقط إذا تعاونًا جميعًا للحفاظ على نظافتها. إذًا، لماذا تقع على عاتقنا مسؤولية الاهتمام بالنظافة هناك؟

أولًا، ترك القمامة لا يفسد المنظر فقط، بل يضر الحيوانات ويلوث البيئة. تخيّل طائرًا يعلق في قطعة بلاستيك أو قمامة تخنق النباتات! مريع! عندما ننظف وراء أنفسنا، نحمى الطبيعة التي نحبها.

ثانيًا، فكر في الأخرين الذين يريدون الاستمتاع بهذه الأماكن. لا أحد ير غب بالجلوس بجانب كومة من القمامة. إذا بذلنا جميعًا جهدنا، ستظل أماكن النزهات مرحبة وجميلة للجميع. وبالإضافة إلى ذلك، ستصبح مهمة عمال النظافة أسهل — يمكنهم تخصيص وقت أكثر لتحسين المكان بدلاً من التنظيف فقط!

فماذا يمكننا أن نفعل؟ خذ قمامتك معك دائمًا أو استخدم صناديق القمامة المتوفرة. وشجع أصدقائك و عائلتك على القيام بالمثل. الأمر بسيط لكنه يحدث فرقًا كبيرًا!

في النهاية، الحفاظ على نظافة أماكن النزهات أمر يمكننا جميعًا القيام به — ويجب علينا ذلك! في المرة القادمة التي تزور فيها مكاتك المفضل، تذكّر :حافظ على النظافة، حافظ على الخضرة !ماذا ستفعل للمساعدة في المرة القادمة؟